



Le français à suivre

The Enchanté Network Statement of Solidarity and Call to Action for Canadian 2SLGBTQI+ Individuals, Organizations, and Allies

Queer Solidarity 4 Human Rights in Palestine:

We once said, “silence equals death”. Now is not the time to be silent as 1.1 million children face starvation in Gaza.

Today, The Enchanté Network, as Canada's foremost association for 2SLGBTQI+ organizations, chooses to compliment the calls for an immediate ceasefire that we have already signed onto with our own plea for human rights and justice. Inspired by the Circle on Philanthropy and Voices4London—and standing in solidarity with them—**we invite Canadian 2SLGBTQI+ individuals, organizations, and allies to unite in action.**

The violence in Palestine, exacerbated by the Israeli occupation, demands that we scrutinise our global human rights role. With our foundation in consensus building, intergenerational solidarity, indigenization, adaptability, and equity, we recognize our shared struggle against oppression in all its forms.

The Enchanté Network sees the Canadian 2SLGBTQI+ community's unique advocacy role, driven by our collective voice forged through struggles for visibility and rights. The Palestine crisis mirrors our fight, underscoring the universality of justice beyond borders.

Tell our government to do these 4 things :

1. Tell the Prime Minister that Canada must stop all arms sales to Israel.
2. Canada must pressure Israel to end the siege on Gaza. And to let in aid, food, water.
3. Canada must make sure its diplomatic stances are not complicit in any genocidal acts in Gaza.
4. Canada must pressure Israel to comply with all the rulings made by the International Court of Justice

Let's turn empathy into action, linking queer liberation with the global fight against oppression. As it always has been and must be.

We also call for informed dialogue, opposing narratives justifying violence and discrimination, and supporting peace and justice initiatives. This includes fighting



THE
Enchanté
NETWORK

LE
RÉSEAU
Enchanté

Islamophobia, antisemitism, and hate that has surged, both globally and within Canada.

In this call to action, the Enchanté Network reaffirms its commitment to intersectional queer liberation, acknowledging the diversity of our identities and struggles. Our solidarity extends to all fighting for rights and survival, knowing our liberation is interconnected.

This is a call from the Canadian 2SLGBTQI+ community and our allies for justice, peace, and the belief in collective freedom.

Take Action, Raise Your Voice, Stand for justice.

The Enchanté Network invites you to join us in this critical moment of global solidarity. Together, we can make a difference. Together, we can pave the way for a future where all are free from oppression.

1. Donate:
 - a. [Islamic Relief Canada's Palestine Appeal](#)
 - b. [Medical Aid for Palestinians](#)
2. Review the resource list below. Take the time to learn, to witness, and to engage.

RESOURCE LIST

Watch: [Born in Gaza](#)

Read:

- [Famine imminent in northern Gaza, new report warns, World Food Programme](#)
- [Application of the Convention on the Prevention and Punishment of the Crime](#)
- [of Genocide in the Gaza Strip \(South Africa v. Israel\)](#)
- [Our sector's role in calling for peace and justice in Israel and Palestine](#)
- [From Turtle Island to Palestine, none of us are free until we are all free.](#)
- [Women Wage Peace: Position Paper](#)
- [Complexity: Acknowledge it](#)
- [A Lonely Place: A Plea for Humanity and Justice in Israel/Palestine](#)
- [The Lines that Whisper Us](#)
- [Israel's illegal occupation of Palestinian territory, tantamount to](#)
- ['settler-colonialism': UN expert](#)
- [The Violence of Demanding Perfect Victims](#)



THE
Enchanté
NETWORK

LE
RÉSEAU
Enchanté

Listen: [Noura Erakat](#)

Learn: [Gaza in Context](#)

GRATITUDE & THANKS

We would like to extend special gratitude to the hundreds of 2SLGBTQI+ organizations in Canada and thousands worldwide who made and are making their voices heard. Thank you for your voice, resources, calls for solidarity and action.

FRANÇAIS

Déclaration de solidarité et appel à l'action du Réseau Enchanté à l'intention des personnes, organisations et alliés 2SLGBTQI+ canadiens

Solidarité queer pour les droits de la personne en Palestine

Nous avons dit un jour que " le silence équivaut à la mort ". Ce n'est pas le moment de se taire alors que 1,1 million d'enfants sont menacés de famine à Gaza.

Aujourd'hui, le Réseau Enchanté, en tant que l'association principale canadienne d'organisations 2SLGBTQI+, choisit de soutenir davantage les appels à un cessez-le-feu immédiat que nous avons déjà signés qui plaidait en faveur des droits de la personne et de la justice. Inspirés par le Cercle sur la philanthropie et Voices4London - et solidaires avec eux - **nous invitons les individus, organisations et alliés canadiens 2SLGBTQI+ à s'unir dans l'action.**

La violence en Palestine, exacerbée par l'occupation israélienne, exige que nous examinions de près notre rôle en matière de droits de la personne à l'échelle mondiale. En nous appuyant sur la recherche de consensus, la solidarité intergénérationnelle, l'autochtonisation, l'adaptabilité et l'équité, nous reconnaissons notre lutte commune contre l'oppression sous toutes ses formes.

Le Réseau Enchanté considère que la communauté 2SLGBTQI+ canadienne joue un rôle unique dans la défense des droits, grâce à notre voix collective forgée par les luttes pour la visibilité et les droits. La crise palestinienne reflète notre combat, soulignant l'universalité de la justice au-delà des frontières.

Dites à notre gouvernement de faire ces 4 choses :



THE
Enchanté
NETWORK

LE
RÉSEAU
Enchanté

1. Dites au Premier ministre que le Canada doit cesser toute vente d'armes à Israël.
2. Le Canada doit faire pression sur Israël pour qu'il mette fin au siège de Gaza. Et pour laisser entrer l'aide, la nourriture, l'eau.
3. Le Canada doit s'assurer que ses positions diplomatiques ne sont pas complices d'actes génocidaires à Gaza.
4. Le Canada doit faire pression sur Israël pour qu'il se conforme à toutes les décisions de la Cour internationale de justice.

Transformons l'empathie en action, en liant la libération queer à la lutte mondiale contre l'oppression. Comme cela a toujours été le cas et comme cela doit l'être.

Nous appelons également à un dialogue éclairé, en s'opposant aux récits justifiant la violence et la discrimination, et en soutenant les initiatives en faveur de la paix et de la justice. Cela inclut la lutte contre l'islamophobie, l'antisémitisme et la haine, qui ont pris de l'ampleur, tant au niveau mondial qu'au Canada.

Dans cet appel à l'action, le Réseau Enchanté réaffirme son engagement en faveur de la libération intersectionnelle queer, en reconnaissant la diversité de nos identités et de nos luttes. Notre solidarité s'étend à toutes les personnes qui luttent pour leurs droits et leur survie, sachant que notre libération est interconnectée.

Ceci est un appel de la communauté canadienne 2SLGBTQI+ et de nos alliés pour la justice, la paix et la croyance en la liberté collective.

Agissez, élevez votre voix, défendez la justice.

Le réseau Enchanté vous invite à vous joindre à nous en ce moment crucial de solidarité mondiale. Ensemble, nous pouvons faire la différence. Ensemble, nous pouvons ouvrir la voie à un avenir où tous seront libérés de l'oppression.

1. Faites un don :
 - a. [Appel du Secours Islamique du Canada pour la Palestine](#)
 - b. [Aide médicale aux Palestiniens](#)
2. Consultez la liste de ressources ci-dessous. Prenez le temps d'apprendre, de témoigner et de vous engager.

LISTE DE RESSOURCES

Regarder: [Born in Gaza](#)



THE
Enchanté
NETWORK

LE
RÉSEAU
Enchanté

Lire:

- [Famine imminent in northern Gaza, new report warns, World Food Programme](#)
- [Application of the Convention on the Prevention and Punishment of the Crime](#)
- [of Genocide in the Gaza Strip \(South Africa v. Israel\)](#)
- [Our sector's role in calling for peace and justice in Israel and Palestine](#)
- [From Turtle Island to Palestine, none of us are free until we are all free.](#)
- [Women Wage Peace: Position Paper](#)
- [Complexity: Acknowledge it](#)
- [A Lonely Place: A Plea for Humanity and Justice in Israel/Palestine](#)
- [The Lines that Whisper Us](#)
- [Israel's illegal occupation of Palestinian territory, tantamount to 'settler-colonialism': UN expert](#)
- [The Violence of Demanding Perfect Victims](#)

Apprendre: [Gaza in Context](#)

GRATITUDE ET REMERCIEMENTS

Nous tenons à remercier tout particulièrement les centaines d'organisations 2SLGBTQI+ au Canada et les milliers d'autres dans le monde qui ont fait et font entendre leur voix. Merci pour votre voix, vos ressources, vos appels à la solidarité et à l'action.